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Bognár Sándor, Csorba Dezső, Hámori György, Hordós István, Ivanics Ferenc, Major András,
Mák Ferenc, Méri Attila, Mecséri Szabolcs, Németh Zoltán, Paduts László, dr. Pető Péter,
Szabó Dávid, Szabó Zoltán, Valiczkó Mihály.

Részt vesznek mé a köz űlésen:

dr. Varga Péter r. dandártábomok, vármegyei rendőrfőkapitány, a Györ-Moson-Sopron
Vármegyei Önkonnányzati Hivatal munkatársai, a sajtó képviselői és érdeklődők.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit külön. Gratulálok azoknak, akik a vasámapi
választáson mandátumot szereztek, nekik majd a következő idöszakrajó munkát kívánok, de
most egyelőre még a hagyományosan, illetve az eddig megválasztott testülettel dolgozunk
tovább, úgyhogy köszöntök minden résztvevőt is. Jelzem, hogy dr. Kosztyi Gergely, Molnár
Rita, Szabó Szilágyi Gabriella és Horváth Tibor elözetesenjelezték a távollétüket. 15 képviselő
vanjelen. Az ülés határozatképes.

Az ülésrejavasolt napirendi pontokat tartalmazó meghívót a képviselők megkapták. Kérdezem
a testület tagjait, hogy van-e valakinek módosító indítványa. Napirenddel kapcsolatban nem
látok ilyet.
Nekem vanjavaslatom. Kérem, hogy vegyük fel napirendre az Agrárminisztérium 2024. évi
pályázati felhívása a nemzeti értékek és hungarikumok gyűjtésének, népszerűsítésének,
megismertetésének, megőrzésének és gondozásának támogatására című elöterjesztést hannadik
napirendi pontként. Kérem, hogy először szavazzunk az új napirendi pont felvételéröl.

A közgyűlés 15 igen, egyhangú szavazattal felvette napirendjére 3. napirendi pontként az
"Agrárminisztérium 2024. évi pályázati felhívása a nemzeti értékek és hungarikumok
gyűjtésének, népszerűsítésének, megismertetésének, megőrzésének és gondozásának
támogatására" című előterjesztést.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Kérem, hogy az így kiegészített napirendről összességében szavazzunk.

A közgyűlés 15 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Beszámoló a Györ-Moson-Sopron Vármegyei Rendőr-fökapitányság 2023. évi
tevékenységéröl.
Előadó: dr. Varga Péter r.dandártábomok, vármegyei rendörfökapitány



2. Beszámoló a Györ-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata tagságával működő
szervezetek tevékenységéről (Rába-Duna-Vág ETT, Nyugat-Pannon Nonprofit Kft. ).
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

3. Az Agrárminisztérium 2024. évi pályázati felhívása a nemzeti értékek és hungarikiimok
gyűjtésének, népszerűsítésének, megismertetésének, megőrzésének és gondozásának
támogatására.
Előadó: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

4. A 2024. évi vánnegyei kitüntetö cím és kitüntető díjak odaítélése.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekröl.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. Interpellációk, kérdések.

7. Egyebek.

1. na irendi ont
Beszámoló a G őr-Moson-So ron Várme ei Rendőr-főka itán sá 2023. évi

tevéken sé éről.

EIőadó: dr. Varga Péter r.dandártábornok, vármegyei rendőrfőkapitány

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm nagy tisztelettel Dr. Varga Péter dandártábomok urat, vármegyei rendőrfőkapitány
urat, és akkor meg is kémém, hogy mondjon néhány szót, illetve kiegészítést az írásban is
kiküldött rendőrségi beszámolóhoz.

dr. Var a Péter r.dandártábornok várme ei rendőrfőka itán

Tisztelettel és szeretettel köszöntöm a megjelenteket, a közgyűlés tagjait. Először is szeretném
dicséretemet vagy ámulatomat kifejezni, hogy milyen szép helyen vagyimk, bár egyszer voltam
már rendezvényen, de akkor annyira nem tudtam megfigyelni, de az, hogy ilyen gyönyörű
kilátás, hogy ilyen helyen vagyunk, szerintem az nagyon jó, úgyhogy gratulálok hozzá, és
nagyon örülök, hogy ilyen, tényleg méltó körülmények között végzi a munkáját a megyei
vármegyei közgyűlés. Egy rövid összefiiggést szeretnék csak adni, kérdezte elnök úr, hogy
prezentálok-e. Ha nem muszáj, nem húzom az időt ezzel, azt hiszem, hogy maga a beszámoló
elég részletesen taglal mindent, és ennek is csak tényleg a fö vonalait szeretném a fösodor iránt
megemlíteni, és utána természetesen bármi kérdés, észrevétel, probléma felmerül, arra reagálni.
Összességében azt gondolom, hogy a 2023-as évről is kijelenthetjük, hogy a szélsőségektöl
mentes, stabil, kiegyensúlyozott közbiztonság jellemezte a vármegyét. Nekünk a legfontosabb
az, hogy az itt élő állampolgárok szubjektív közbiztonságérzete megfelelő legyen, és ha bármi
gond, probléma történik, akkor az általunk történt reagálás pedig a lehetö legnagyobb és
leghatékonyabb legyen. Ha a bűnügyi területet vizsgálom, regisztrált bűncselekmények száma
- körülbelül 6,5 százalékos csökkenés - tapasztalható, vagy látható. En nem szoktam ezeknek a
nagyjelentöséget tulajdonítani, mert egyik évben kicsit ilyen, a másik évben kicsit olyan, tehát
mindig ugyanahhoz az évhez, tehát az előzö évhez, a bázisévhez hasonlítani szerintem nemjó.
Ha egyben nézünk egy öt-hat-nyolc évet, abból látszik, hogy alapvetően 2000 és 8000 között



kiegyensúlyozottan alakul a regisztrált bűncselekmények száma a megyében. Ami egy kicsit
aggályos és nagyon sok problémát okozott 2023-ban, a bűncselekmények átstrukturálódása, és
itt nagy számban megjelentek az online csalások. Miről szólnak ezek? Többféle fajta verzió
van, de általában mindig telefonon keresztül, banki alkalmazottnak kiadva, különböző
programok letelepítésével, CVC kódok, kártyaszámok megadásával becsapják az
állampolgárokat úgy, hogy ha nem adja meg, akkor minden pénzét el fogja veszíteni, és nem
tudják megmenteni a bank nevében telefonáló bünözők. Az a baj, hogy nagyon sokan kétségbe
esnek, és mindent megtesznek azért, hogy ezt megakadályozzák, de pont ezzel érik el azt, hogy
a bűncselekmény bekövetkezik és a káresemény megtörténik. Egész évben, ahogy tudtuk,
mindent megtettünk, azt gondolom, hogy aki intemetet és tévét néz, írott sajtót néz, látta, hogy
mindenhol a prevenció folyamatosan ment, mert mondhatnám azt, kicsit szélsőségesen, hogy a
csapból is ez folyt. Ennek ellenére nagyon-nagyon sokan sértetté váltak. Pedig a
legeslegegyszerűbb megelőzése az ilyen típusú bűncselekményeknek az, hogy megszakítom a
hívást. Ezt mindenhol próbáltuk elmondani, és önökön keresztül is kérem, hogy saját
kömyezetükben, az önök által létrehozott csatomákon keresztül terjesszék ezt, mert azt
gondolom, hogy minden forintért kár, és amikor valakinek az utolsó fillérjét is elviszik, az
nagyon-nagyon rossz tud lenni neki is, kömyezetének is, és nagyon nehéz ennek a felderítése.
Volt olyan, nem magánszemély, akinél olyan magas kárérték volt, hogy tényleg alapvetöen
magának az intézménynek befolyásolta a működését maga a bűncselekmény. Mi kiépítettük,
reagáltunk rá, az egész magyar rendőrség reagált rá, létrejött egy úgynevezett 300 fös
kiberstratégiai egység, aminek a megyei fökapitányságon is van öt tagja, ők kifejezetten ilyen
típusú bűncselekmények felderítésével foglalkoznak professzionális szinten. Ilyenkor a
gyorsaság, az idő a legfontosabb. Ahhoz, hogy ha bekövetkezik a baj, hogy tudjunk
eredményesen tevékenykedni, ahhoz a lehetö legrövidebb idön belül a feljelentést meg kell
tenni, hogy mi tudjunk a bankok felé nyitni, tudjunk megkereséseket elküldeni, meg tudjuk
akadályozni azt, hogy esetleg a pénzt még tovább utalják. Egyébként most, ahogy néztem a
statisztikát, talán maga a meredek ívelés azért megtörik egy kicsit, vannak, elöfordulnak, de
talán egy kicsit az intenzitása csökkent.
Másik az illegális migráció, ami a tavalyi évben egészen október végéig nagy fejtörést, nagy
gondot és sok munkát okozott. Akkor a szerb kollégáink a déli határon egy művelettel sokat
segítettek rajtunk, és azóta lényegesen enyhébb a nyomás. Azt nem lehet mondani, hogy níncs
meg, azért minden nap van és történik valami, ésvannak migránsok és fogunk migránsokat, de
nem az az intenzitás, ami volt mondjuk a tavalyi év első félévében.

Kiemelt bűncselekmények közül a legfontosabb az, hogy a legsúlyosabb bűncselekmény, az
emberölések felderítése mindig 100 százalékos legyen. Ezt sikerült 2023-ban is teljesíteni. Sőt,
egyetlen egy konkrét esetet említenék, nem is tudom, talán megjelent a sajtóban is. 2014
májusában volt egy eltünés, egy fiatal lány tűnt el, akinek a körözési eljárása folyamatban volt
és Íátványos felderítés, egy operatív felderítés keretében sikerült megállapítanunk, hogy ezzel
a kislánnyal mi történt, és sajnos egy házaspár, aki befogadta, hogy ott lakjon náluk, a sérelmére
emberölést követtek el, és ezt kilenc év távlatából sikerült nekünk felderíteni, ami azt
gondolom, hogy egy nagyon nagy eredmény rendörszakmai szempontból, és jelenleg is
emberölés miatt folyik ellenük az eljárás a letartóztatásuk mellett.
Amit szeretnék még mondani, a hagyományos bűncselekményeknél olyan nagy változások nem
voltak, lopás, betöréses lopás, gépkocsi feltörés. Igyekszünk azokban isjó eredményeket elémi.
Nem sajtóztunk még, és talán kérem a képviselöket hogy ezt ne tegyék be a Híradóból, ha lehet.
Van egy nagyon komoly betöréssorozatunk, ahol az elkövetö párost sikerült felderítenünk,
jelenleg letartóztatásban vannak, és meghaladja az ötven rendbeliséget az a betörés, betöréses
lopás, amit elkövettek, klasszikusan lakást betörés, klasszikusan családi házas övezetben,
klasszikusan teraszajtó befeszítés módszerével. Nagyon büszke vagyok rá, egyébként nagyon



szép felderítés volt tettenéréssel. Úgyhogy nagyon szépen haladunk ebben az ügyben, de ahogy
megfigyelünk egy csapatot, biztos, hogy előbb-utóbb találkozunk egy másik módszerrel, de ott
vagyunk rajta, és igyekszünk mindent megteimi, hogy ha megtörténik a baj, akkor is sikerüljön
minél előbb feltenni.
Rendészeti területről egy pár gondolatot, hogy a legfontosabb a jelenlét és a reagálás a
bejelentésekre. Én azt gondolom, hogy ezt sikerült abszolválnunk 2023-ban. Nekem nagyon
fontos, és minden nap monitorozom, és minden reggeljelentik nekem, hogy mennyi bejelentés
volt, és milyen átlagidöben reagáltunk, és hogyha valami extrém volt, akkor az miért történt.
Én úgy gondolom, hogy ha az állampolgámak segítségre van szüksége, akkor nekünk
kötelességünk, hogy a lehető leggyorsabban ezt megadjuk. Rengeteg rendezvény biztosításán
vettünk részt, kulturális rendezvények, a kampányban a választási rendezvény,
sportrendezvények, és itt ugye változni fog, hogy a Győri ETO feljutott a MBl-be, tehát egy
kicsit más lesz a biztosításoknak a tervezése, szervezése. Én egyébként azt gondolom, hogy
stabilabban tudunk arra készülni és szervezni, és talán jobb egy kicsit még a jogszabályi
kömyezet is, hogy tényleg ott normálisan a biztosításokat végre tudjuk hajtani.
Ami nagyon fontos még a tavalyi év vonatkozásában, hogy két új egységet is hoztunk létre a
vármegyei főkapitányság keretén belül. Az egyik, aminek a neve Mélységi Ellenőrzés
Központot Támogató Alosztály, az úgynevezett MEKTA. Ezt úgy kell elképzelni, hogy az
átlagrendőr és a terrorelhárítási központ között félúton helyezkedik el, tehát az átlaghoz képest
egy sokkaljobban felkészültjobban felszerelt, speciális egység, speciális feladatokat hajtanak
végre. Gyakorlatilag 2008-ig, 2009-ig működött itt a megyében, és utána meg lett
újjászervezve. Én amikor idekerültem, akkor eldöntöttük itt a helyettesemmel, hogy ezt a
formát mindenképpen vissza fogjuk állítani, és lesz egy olyan elit csapatunk, ami tényleg a
legbonyolultabb problémákat, ami még a mi hatásterünkbe tartozik, kezelni tudja és felszámolni
tudja.
Illetve egy új kutyás egységet hoztunk létre, a meglévő kutyákból egy teljesen új formációban,
egy sokkal-sokkal hatékonyabb, ésszerűbb szolgálatellátással, és nagyon szép eredményeket
produkáltak azok a munkatársaink is.

A közlekedési területről egy pár gondolatot. Ha a számokat nézzük, valamennyi, talán 8 tized
százalék a csökkenés, az teljes stagnálás, ami nagyon szomorú, viszont az, hogy halálos
balesetek száma 22-26-ra nőtt. De csak azt tudom mondani, hogy - itt a forgalomsűrűséget ha
nézzük ebben a megyében -, hogy az Ml-es autópályán a győri elkerülőn napi szinten 13-15
ezer kamion és 40 ezer egyéb jármű halad el, és ha az egész megye összes útját nézem egy
napra vonatkozóan, akkor több mint 270 ezerjármü halad át rajtuk. Ha ezeket ajánnűveket
egymás után szépen sorba teszem, akkor Győrben elindul a sor, és Párizs külvárosában van a
vége. Ezt nehéz elképzelni egyébként, de körülbelül ez a sűrűség van itt a megyében, tehát
iszonyatos mennyiségű a forgalom, rengeteg ajármű, és nagyon sok gondot, problémát okoz
az, hogyha balesetek vannak, az Ml-es autópálya a legintenzívebb, legforgalmasabb az egész
országban.
- Itt vagyunk a Nyugat kapujában, az összes átmenö, tehát a Keletröl jövő, akár Ukrajna felöl,
akár Románia felöl, akár Szerbia felöl jönnek a teherfüvarozók, azok erre mennek. Ugyhogy
nagyon sok gondot és problémát okoz olyan szempontból, hogy próbáljuk mindent megtenni
azért, hogy a forgalom dinamikus legyen, folyamatos legyen. Ugye ezt még befolyásolják adott
esetben a felújítások, az útlezárások, amit mindig egyeztetünk az autópálya kezelövel, és
próbálunk mindig afelé tendálni, hogy a forgalom tudjon haladni. Balesetekkel sajnos nem
tudunk mit kezdeni, ha ez megtörténik, akkor mindig az életmentés az elsö. A rendörszakmaiság
a második, és utána tud a forgalom haladni, hogyha ez megtörtént. Vezetö baleseti okok
alapvetöen nem változott, a megyében is a gyorshajtás, az elsöbbség, előzés szabályainak a be
nem tartása és a kanyarodási szabályok be nem tartása, ez a három. Ezekre külön kiemelt



hangsúlyt fektetünk, folyamatosan kontrolláljuk, monitorozzuk, és megmondom öszintén hogy
ezekben az okokban, ha az ember ilyennel találkozik, akkor tényleg mindig szankcionálunk,
valahogy meg kell próbálni.
Amit még ide felírtam magamnak, a traffiboxot, nagyon sok település élt már ezzel a
lehetőséggel, és megmondom őszintén, nagyon-nagyonjó és hatékony. Maga az, hogy ha már
a boksz kint van, fíiggetlenül attól, hogy van benne műszer, vagy nincs benne műszer. Egy nap,
heti négyszer-ötször járok át például Mezőörsön, ahol már fönt van a két box, és mindenki
betartja a szabályokat. Tehát nem azt nézzük, hogy van-e benne nincsen, hanemjelzi a műszer,
jelzi a rendszer, hogy sebességgel és mindenki visszavesz. Tehát lényeges forgalomcsillapító
hatása van. Nincs már az a kötelem, hogy egy helyröl lehet ezeket beszerezni. Tehát ha
önkormányzat ilyet beszerez, mi igyekszünk időnként mindig műszert rakni bele, tehát mindig
a fenyegetettség legyen meg, és én azt gondolom, hogy hosszú távon ez egy nagyon kifízetődö
és tényleg baleseti kockázatcsökkentö tényező.
Amit még ezzel kapcsolatban el szeretnék mondani, a prevenció. Több mindenkivel beszéltem
már közlekedésen belül is, tényleg igyekszünk mindent megtenni, nagyon jó programokat
szervezünk, balesetmegelőzési kisfilmeket, megyei önkormányzattal közösen, elnök úrral
közösen is. És még egy dolog van, amit az eddigi pályafütásom során a két megyében, ahol
szolgáltam, mind a kettőben volt, illetve az egyikben volt, a másikban lett, és itt is szeretném,
ha előbb-utóbb lenne egy baleseti emlékhely, és tudom, hogy már téma volt önöknél, és nagyon-
nagyon szépen szeretném megköszönni azt, hogy támogatják ezt. Azt gondolom, hogy egyrészt
méltó módon emlékezzünk meg azokról, akik balesetben elhunytak, másrészt mindig legyen
egy mementó, mert ennek nem csak az a lényege, hogy van egy emlékmű, hanem az, hogy van
rajta egy tábla, ami a megyei útjain balesetben elhunytakat, amióta a statisztika készül, azt
hiszem, '63-tól minden évben fel lesz tüntetve, hogy mennyien hunytak el a megye közútjain.
Több programot fel lehet rá építeni. Aki látja, az egy kicsit átgondolja, hogy akkor most
betartom a szabályokat, vagy nem.
Összességében a prevencióról azt gondolom, hogy teljes főkapitánysági szinten minden
területen igyekszünk a maximumot elvégezni ebben. Történt egy strukturális változás, a megyei
bűnmegelözési osztály össze lett fogva a megyeszékhely bűnmegelőzési osztállyal, így egy
kézben van az egész, és azt gondolom, hogy hatékonyság szempontjából kiváló. Nagyon-
nagyon pozitív visszacsatolásaink vamiak, nagyon sok helyen vagyunk. Minden veszélyeztető
csoportot igyekszünk elémi, a legkisebbektől a legidősebbekig, és mindent megtenni azért,
hogy senki ne váljon akár baleset, akár bűncselekmény áldozatává. Azt szoktam mondani, hogy
a leghatékonyabb felderítés az, ha nem történik meg a bűncselekmény.
Együttműködésről egy pár gondolatot, én azt gondolom, hogy ebben a megyében az
együttműködés extra jó, mind a társszervekkel, önkormányzatokkal. Külön szeretném
megköszönni nagyon sok önkormányzatnak azt a támogatását, hogy a saját körzeti megbízottját
mindenki rendömap alkalmából elismerésben részesítette. Nagyon sokan vannak ilyenek.
Nagyon jó érzés egyébként az, hogy tényleg az önkonnányzatok magukénak érzik a szó jó
értelmében a rendör kollégát. Polgárörséggel nagyon sokat dolgozunk együn, sokat segítenek.
Ugye ez általában inkább a kisebb településekre jellemzö, ahol a körzeti megbízott és
polgárörök nagyonjó kapcsolatban varmak egymással, kiegészítik egymás szolgálatát En úgy
gondolom, hogy összességében értékelve 2023-atjó teljesítményt nyújtottunk, ezt az Országos
Rendőr-fökapitányság teljesítményértékelésében isjónak minősítette.
A 2024. évi cél, kettöt írtam fel, az egyik már elmúlott, ugye a választások, utána vagyunk egy
héttel. Maga a választás napja az teljesen csont nélküli volt az egész megyében. Egyetlen egy
bejelentés nem volt, reggel 8-tól estig ott ültem az íróasztalnál, várya azt, hogy bármi történik,
reagáljunk rá, és nagyon boldog voltam, hogy semmi nem történt. Minden állampolgár
alkotmányos jogának, ha akart vele, akkor élt. Ügyhogy teljesen rendben lement. Még egyet
írtam föl, hogy a második félév az EU soros elnöksége, ami mindjárt kezdödik. Ebben



konkrétan maga a megye tudomásom szerint eddig még érintve nincsen, de gyakorlatilag
nekünk azért rendőrileg itt az Ml-es autópálya vonatkozásában azért fog feladatot adni. Nekem
be kell tudni segíteni azért sok feladatba.
Nagyon szépen köszönöm a 2023-as támogatásokat. Igérem, hogy ebben az évben is, aminek a
fele majdnem elment, igyekszünk hasonló jó színvonalon teljesíteni a feladatunkat.
Rugalmasak vagyunk, beszélősek vagyunk, igyekszünk reagálni a lehetö leggyorsabban
változásokra, felmerülö problémákra, mert azt gondolom, hogy ez a jövő és ezzel tudunk
elörébb jutni. Köszönöm szépen, hogy meghallgattak.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nagyon szépen köszönöm tábomok úmak, főkapitány úmak a beszámolóját, és én is gratulálok
az elvégzett munkához. Köszönöm, hogy említettél is bennünket, mint együttműködö partner,
és tényleg azt gondolom, hogy a vármegyei önkonnányzat szempontjából nagyon fontos a
rendörségnek a munkaja, hiszen itt 183 településnek a képviseletét látjuk el, ahonnanjó, hogyha
nem érkezik panasz, és jó, hogyha az állampolgár is tényleg úgy gondolja, ahogy mi azt a
statisztikákban látjuk, hogy biztonságban lehetünk, úgyhogy tényleg köszönöm azt az
erőfeszítést, azt a sok munkát, ami ebben benne van, és azt a reagálási képességet is, ami a
bűncselekmények elkövetés típusában történik meg, vagy a módozatban történik meg, vagy ott
következik be változás, hogy erre is lehessen reagálni, és említem itt például tényleg ezeket az
online bűncselekményeket, amik tényleg nem kímélnek senkit, önkonnányzatot, céget,
magánszemélyt, tehát gyakoriatilag mindenki lehet áldozat, és tényleg nagyon fontos az a
felvilágosító, meg az a megelőző munka, amivel aztán tényleg a legjobb eredményt lehet elémi.
Ahogy mondtad főkapitány úr, hogyha nincs elkövetett cselekmény, az a legjobb itt nekünk,
úgyhogy erre kell törekedni ajövőben is, a vármegyei közgyűlés pedig a lehetöségeink keretein
belül, ígérhetem itt majd az utódom nevében is biztos, hogy mindent el fognak követni, hogy
segítsék ezt a munkát. Köszönöm szépen, és akkor Valiczkó Mihály képviselő úr kért szót.

Valiczkó Mihál ké viselő

Köszönöm szépen, tisztelt elnök úr, tisztelt dandártábomok úr! A beszámolót örömmel és
tisztelettel hallgattam. Az öröm annak szólt, hogyjavultak az eredmények. A Megyei Polgárör
Szövetség alelnökeként rendszeres kapcsolatban vagyunk és örülök, hogy a polgárőrök nagy
tábora is hozzájárulhat egy picit ehhez az eredményhez, a tábomok úr ki is emelte. Példaértékű
a kapcsolat, nagyon sok eszközt kapunk, illetve helyünk is ott van, a megyei polgárőr
szövetségnek a helye is ott van. Én azt ígérhetem a megyei polgárőrök nagy családja nevében,
hogy ezután is mindenben számíthat ránk a rendőrség. Az elért eredményekhez pedig nagyon
sok sikert kívánok. Külön öröm számomra az, hogy egyre több olyan település van, ahol egész
évben nem történik bűncselekmény. Ez azt hiszem, hogy a rendőröknek a nagyon hatékony
munkáját dicséri. Azt lennejó elémünk, hogy talán sehol se legyen, ez tudom, hogy egy irreális
álom, de az biztos, hogy azokat az eredményeketjavítani tudjuk. Most már az állampolgárok
sokkal együttműködöbbek a rendőrökkel, a polgárőrökkel, sokkal segítöbbek, és ez az önök
munkáját dicséri. Én sok sikert kívánok önötaiek az elkövetkezendő időben, és a polgárőrök
nevében felajánlhatom, hogy bánnikor, bármilyen módon, bármi idöben számíthatnak ránk.
Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen, képviselö úr. Szabó Zoltán képviselő úr is szót kért.

Szabó Zoltán ké viselő
Köszönöm a szót, elnök úr. A DK fi-akció nevében szintén a köszönetünket fejezném ki, de
elötte egy pár gondolat. Egyrészt mert olyan sokrétű áttekintést is mutat, sokrétű az életünk és



ennek nagyon sok vonatkozása van. Tehát a legfontosabb gondolat itt az, hogy a rendőrség
fogalma is átalakul a korral, valójában a társadalom immunrendszerének egy szerves, de
összetett része. És ezért mindjárt felmerül a kérdés, hogy az immunrendszerünk támogatása, a
kapacitások, a létszámképzettség, a stabilitás, az egyebek hogy alakulnak és milyen fejlesztési
tartalékok, illetve fejlesztési források vannak. Itt utalnék arra, hogy az önkormányzatok nem
véletlenül támogatják a körzeti megbízottaikat, mert helyben nekik ő ez az összetettség. Es
ezért nagyon-nagyon fontos, és amikor a felmérés el van vezényelve, akkor kicsit meztelenül
érzi magát mindenki. Másodszor a polgárőrségről, csatlakozok képviselőtársamhoz, egy kicsit
mintázhatnánk a katasztrófavédelemnek a dolgát, ahol szintén a közösségek bevonása az
elhárításba, megelőzésbe, stb., utánpótlás-nevelésbe. A polgárörségnek is, ha nagyobb
kompetenciát kap az eszközökön túl. Nekem is számtalan barátom polgárőr is, nagy tisztelettel
vagyok irányukba, de azért mondják, hogy nem mindig tudnak egy lépést tenni, ami pedig
nagyon fontos lenne időben, térben, eredményben. A következő, hogy az online
bűncselekmények elterjedése, ugye azt mindannyian tudjuk, hogy a bűnözésnek az egyik
támasza az a láthatatlanság a sötétben. Na most az online tér az egy ilyen. Azt hisszük, hogy
látjuk, és közben nem látunk. Nyilván ez szakmai kérdés is, megjogi kérdések is lesznek, csak
ráutalnék, hogy ezt a sötétséget a rendörség oldaláról próbálják konkretizálni, szakmailag
elővenni, és a tájékoztatás az egyik megoldás ebben, de nem az egyedüli. A következő
idetartozó, hogy engem is fölhívtak, ugye, négy meg öt email, meg mit tudom én, és amikor
továbbítom, meg szólok, hogy akkor erről a telefonszámról jön a vaker szöveg. Fölmegyek a
megyei honlapra, infó, hol jelentek be, melyik az a gomb? Ügyhogy azt kérem kapitány urat,
hogy próbáljunk meg egy bejelentö gombot fölvarázsolni az asztalra.
A következő, ez az akkor frissiben működhet, de utána egyébként az ember túllép rajta, mert
van más gondja is.
A migrációnál ez számtalanszor, amióta ez egyáltalán téma, meg ebben a formában, ami a
mostmi konnányzat ezt kommunikálja, én mindig megkérdezi a rendőröktől, és itt is meg kell,
hogy kérdezzem, oké, hogy valakit megállítanak, elfogják, megállapítják. És egyebként mit
tudunk meg róla? Mert azon kívül, hogy visszavisszük a határra adófizetői pénzböl, en azért
kíváncsi lennék erre a dologra, mert minél többet tudunk róla, annál inkább rá van világítva a
reflektor, annál inkább nem jön még egyszer. A migráció az a teriilet, ahol az úgymond
bűnismétlés a legnagyobb számú. És ennek oka van. Szerintünk inkább ez.
A közlekedés, ami szintén a legnagyobb közös társasjátékunk. A partnerségre szintén óriási
szükség van, nem a rendörség építi az utakat, de abban - szintén óriási partnerség,
önkormányzatokkal, akár a testületünkkel - hogy az útszerkezet fejlesztésben miket tartanak
fontosabbnak. Ilyenkor mindig az a mondatjut eszembe, hogy hány embemek kell meghalni,
hogy egy út szélesebb legyen, jobb legyen az útfelület minösége. Hány embemek kell
meghalní? Lehet, hogy ezt önök jobban meg tudják mondani, hogy eddig van 5, két hónap
múlva lesz 6, és akkorjelentkezőket kérünk vagy pénzt, oldják meg. Tehát ez is egy partnerség
oda-vissza. Az emlékmű múltkori tárgyalásánál azt mondtuk, és akkor most közvetlenül
kapitány úmak tudjuk mondani, hogy azért ezt társadalmasítani kell, pont az elöbb elmondottak
miatt. Tehát hogyha akár a helyi művészeket, akár magát a kérdést, hogy hová helyezzük el a
tartalmat. Tehát, hogy mire figyel oda a társadalom, ami életeket fog menteni egy
beidegződésen keresztül. Tehát a célja abszolútjó. A módja, nem feltétlenül biztos, hogy az a
jó, ha egy meglévö mintát átmásolunk, hanem azt helyben kell társadalmasítani, ez lenne a
dolog lényege, de egyébként nyilván támogatható. Ügyhogy itt mostjön az a rész, hogy nem
tudom, hogy tudjuk-e eléggé kifejezni a köszönetünket a rendőröknek, és érezzék azt, hogy
jobban mellettük vagyunk, mint ahogy ök azt a hétköznapokban érzik, fizetésben,
megbecsülésben, fáradtságban egyébként. Köszönöm szépen.



Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Hámori György frakcióvezető úr, parancsolj!

HámoriG ör ké viselő
Köszönöm szépen. Elöször egy személyessel kezdeném kapitány úr. Ugye nálunk volt egy
kapitányváltás. Nagyon szépen köszönjük azt, hogy gyakorlatilag a kapcsolati rendszerben nem
vettük észre ezt a váltást. Tehát ugyanolyan jó kapcsolat maradt a kapitányság és az
önkormányzat között, mint ami eddig volt. Gondolom, ez ilyen kicsit személyi dolog is, meg
kicsit más dolog is, hogy működjön így. Tehát nagyon szépen köszönjük, mert nagyon jól
működik, és akkor még a Fidesz KDNP frakció nevében nagyon szépen köszönöm a megye
összes rendőrének azt a munkát, amit az állampolgárokért értünk végeznek. Nagyon szépen
köszönöm.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Ivanics Ferenc a leendő úr parancsol.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke

Tisztelt dandártábomok úr, néhány rövid kérdésem lenne az elhangzottakkal kapcsolatban. Az
egyik az a lakásbetörésekkel kapcsolatos, hogy van ez a sikeres elfogás, hogy a
lakásbetöréseknél felmutatható-e valami összefíiggés a biztonsági eszközök megléte és a
betörésszámok között. Tehát, mondjuk, itt a bekötött riasztók, amikor valamilyen egységhez
be vannak kötve, vagy csak sima riasztó, tehát ezeken a szinteken mérhető-e valamiféle
összefíiggés. A második kérdés az a vezetö baleseti okok között még lehet, hogy nem szerepel,
de azt gondolom, hogy egyre több és gyakoribb olyan eset van, amikor hallunk ezekről az
utoléréses balesetekről, amik aztán elég csúnyára tudnak sikerülni. Az érdekel, hogy van-e
valamiféle mérés azzal kapcsolatban, hogy a mobiltelefonok használata milyen baleseti
veszélyt rejt, és annak van-e valamilyen emelkedö tendenciája. Nekem így külsö szemlélőnek
az az érzetem, hogy komoly emelkedés van, meg ezek az utolérésesek ezek gyanúsak.
A harmadik kérdésem ezek a trafiboxokkal kapcsolatos. Ügy van, ahogy említette, ez lepett
meg egy picit, hogy most már bárki beszerezheti a trafiboxot. Régen nagyon sok múlott azon,
hogy a hitelesítése hogyan megy. Nyilván ez nem helyben mér, ezek a mérési hibaszázalékok
következtében, van valamiféle eltolódás, de hogy ezeket hogyan lehet kezelni ebben az esetben,
és hogyha az önkormányzat rendeli meg a boxot, akkor úgy gondolom, hogy minden esetben a
rendőrség állítja be, meg veszi le. Ezzel kapcsolatban van egy érdekes tapasztalatom, és nem
tudom, hogy magam ellen beszélek-e vagy sem, de azt gondolom, hogy azjóval hatékonyabb,
hogyha nem csak egy irányba néznek ezek az ablakok, hanem mind a két irányban van ablak,
és láttam már az országban olyan települést, ahol ugyanaz a szürke bödön van, csak mind a két
oldalra van ablaka, és akkor majd messziről mind a két irányból óvatosak az emberek, és itt is
érdekelne egyébként, hogy ezeknek a trafiboxoknak - nem feltétlenül a magyarországi
tapasztalat alapján- a balesetszámmal van-e valamiféle közvetlen összefíiggése. Köszönöm
szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. További bejelentkezés nincs, úgyhogy visszaadom a szót.

dr. Var a Péter r.dandártábornok várme ei rendőrfőka itán

Menjünk akkor sorba, Valiczkó úr! Köszönöm szépen az együttműködést, köszönöm a
dicséretet. Én csak hálámat tudom kifejezni a polgárőröknek, és megmondom őszintén, hogy
nem egy esetben előfordult már, hogy ezt megpróbáltuk tárgyiasult formában is kifejezni. Tehát
volt olyan, amikor a két polgárőr betörőt tetten ért az egyik kistelepülésen, akkor én a



polgárőröket behívtam magamhoz, és megjutalmaztam őket, és ezt ajövőben is úgy gondolom,
hogy kiemelkedő teljesítménnyel mindenképpen mi ezt külön is el fogjuk ismemi nem csak a
jó kapcsolat miatt, hanem azt gondolom, hogy érezzék azt, hogy mekkora szükség van rájuk.
Továbbra is számítunk az együttműködésre és a közös szolgálatellátásra.
Szabó úr, elég sokat írtam, de mindig sokat szoktam, ugye, amikor a képviselő úr kérdez. Igen,
tehát teljesen egyetértek azzal, hogy nagyon sokrétű a mi tevékenységünk, ugye mindig
igazodik a társadalomhoz, a társadalom is nagyon gyorsan változik, nagyon gyorsanjönnek az
új kihívások, és nekünk igen flexibilisen kell ehhez átalakulnunk. Kapacitás szempontjából azt
gondolom, hogy igyekszünk ott is a legoptimálisabbra törekedni. Nagyon fontos nekünk az
utánpótlás. Óríási hangsúlyt fektetünk az utánpótlás toborzásra. Szeptembertöl indul egy új
program. Nem tudom, hogy tetszettek-e hallani róla, úgy hívják, hogy duális képzés. Azokat a
középiskolákat érinti, ahol fakultációban rendészetet tanulnak, és technikum képzés, tehát nem
négy éves, hanem öt éves. Az ötödik évben gyakorlatilag ez a duális képzés úgy történne, hogy,
akik vállalják ezt, a rendőrséggel szerződnének fiatalok, és jámának hozzánk gyakorlatra.
Tehát mi gyakorlatilag a teljes platformunkat megmutatnánk nekik, beleszerettetnénk őket
ebbe a gyönyörű hivatásba, és vámák azt, hogy minél többenjelentkezzenek utána akár a 10
hónapos, akár a másfél éves képzésre, ami rájuk vonatkozik. Ez az egyik része, a másik része
pedig az, hogy bűnügyi utánpótlásban is itt van a Széchenyi Egyetem, és nagyon nagy
hangsúlyt fektetünk arra, hogy ott a jogászokból is próbáljunk minél többet bejuttatni a
rendőrségi testületbe, azt gondolom, hogyjó útonjárunk.
Fejlesztési források, az épületállományunk, mondhatom azt, hogy nagyon sok épületünk
felujításra szorul. Ajelenleg folyamatban lévő KEHOP-os pályázatban hetes darab épuletünk
van benne. Ez úgy néz ki, hogy a Mosonmagyaróvári Rendőrkapitányság épülete, a Csomai
Rendőrkapitányság épülete, a Györi Rendőrkapitányságnak ketto épülete és a Szövetség utcaí
objektumnak három épülete van benne ebben a programban. Én nagyon remélem, hogy ez
minél előbb be fog indulni és meg fog valósulni. Azt gondolom, hogy ez egy nagyon nagy
előrelépés lesz nekem mindenféle szempontból.
A körzeti megbízottak, a klasszikus körzeti megbízotti munka az egyik legfontosabb alappillére
a rendőri munkának. Azt azért viszont tudomásul kell venni, hogy ha a körzeti megbízott
kömyezetében, másik településeken bejelentés van, ezeket le kell reagálni, kezelni kell, és adott
esetben be kell segíteni a - mondhatnám azt - anyavárosnak, tehát annak a helyi rendöri
szervnek a működésébe és járörszolgálatába is, ahol szolgálatot teljesítenek, de nagyon
fígyelünk arra, hogy az arányokjók legyenek, és érezze minden önkormányzat azt, hogy van
egy saját körzeti megbízottja. Tehát nagyon odafigyelünk, meg arra is, hogy a státuszok mindig
a lehetö legjobban fel legyenek töltve.
Polgárör, "nagyobb hatáskör. Én azt gondolom, hogy per pillanat, amíg intézkedési
jogosultsággal még nincs felruházva úgy a polgárör, de állampolgárként gyakorlatilag bár egy
bűncselekmény tapasztalása esetén tetten érést nyújtó állampolgár, és mint közfeladatot ellátó
személy, tehát egy jogi védelme van a polgárőmek. Tehát ha egy polgárört polgárör
minőségében támadás éri, akkor az közfeladatot ellátó személy elleni eröszak, tehát olyan
bűncselekmény, ami gyakorlatilag paralella a hivatalos személy elleni eröszakkal. Tehát ilyen
jellegű védelemben ők részesülnek. Nem legyen ilyen sose, de ha van, akkor természetesen
eljárunk, és megmondom őszintén, hogy én ilyenkor, mivel rendörségi hatáskörben van, és
polgárört bántanak, a törvény maximális erejével igyekszünk eljámi.
Önfine bűncselekmény, test nélküli, sötétségben lévő elkövetök, nagyon nehéz ellenük. Igen,
sötétségben lámpást kell gyújtani, ezért jöttek létre ezek a kirendeltségek, hogy ezeket az
alagutakat megtaláljuk és netán egy kicsit meg tudjuk világítani. En bízom benne, hogy ez
eredményes lesz. Bejelentö gombot nem tudok prezentálni, 112-es hívószámot tudunk adni,
meg e-mail címet, amire ezeket be lehet jelenteni. De én azt kérem képviselö úr, hogy ha
bármikor történik veled, az én e-mail címemre azonnal írjál, és reagálni fogunk rá.



Migrációval kapcsolatosan, minden egyes megyében elfogott migránsnak a
személyazonosságát igyekszünk megállapítani. Nem mondom, hogy mindig sikerült, de
igyekszünk. Nagyon sokszor elöfordult az, hogy az elmúlt idöszakban ugyanazt a migránst 6-
8-szor, 10-szer találtuk meg, de azonosítva. Tudtuk, hogy kicsoda.
Közlekedés, partnerség. Az, hogy milyen útfejlesztések varmak, ebben maximum
szakhatóságként tudunk közreműködni, meg abban mondjuk el a véleményünket, és tesziink
javaslatokat. Mindig teszünkjavaslatot olyan területeken, ahol problémák vannak, ahol baleseti
gócpontok vannak, és próbáljuk azt, hogy olyan legyen a forgalomszervezés, olyan legyen a
közlekedés szervezése, hogy a lehetö legkisebb legyen a kockázata ennek. Uj fejlesztéseknél
mindig tudunk róla és mindig kikérjük a véleményünket ezekről. Az, hogy most az utak
szélesebbek legyenek, az alapvetően magának a közútkezelönek a hatásköre.
Emlékmű - igen, én egyetértek ebben, igen, társadalmasítani kell. Semmiképpen nem fogjiik
átmásolni, egy teljesen új dologgal próbálunk itt, nem tudom, elnök úr, hogy tisztában van-e a
testiilet azzal, hogy milyen lenne az új emlékmű, hogy sikerült-e bemutatni.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Ugye képet nem tudtunk produkálni akkor, nagyjából elmondtam, hogy mi a jelentősége,
amikor döntöttünk róla.

dr. Var a Péter r.dandártábornok várme ei rendőrfőka itán

Egy olyan dolog, ami nem egy obeliszk, nem egy emlékmű, mint eddig van, hanem egy tényleg
speciális és fiataloknak szóló, mondhatnám hulladékhasznosításra épülő, tehát több üzenete is
legyen neki. Az, hogy hol lesz, pontosan ezt nem tudjuk még, de ha azt mondom, képviselő úr,
akkor megpróbálunk egy ilyen társadalmi vitában részt venni. Én azt gondolom, hogy szükség
van rá, fontos, mert valamilyen úton-módon valakin keresztül mindig fel kell hívni a
közlekedésre a figyelmet.
Nagyon szépen köszönöm a dicsérö szavakat. Igyekszünk tényleg eleget tenni a
kötelezettségeinknek, meg a lelkiismeretünknek is, mert azt gondolom, hogy azon is rengeteg
múlik, hogy a rendörségnek milyen, meg a rendőrnek milyen a hozzáállása.
Hámori képviselő úr, kapitányváltás, én teljesen biztos voltam benne, hogy ez kellemes lesz,
hiszen olyan embert kaptatok, akivel ilyen probléma nem lehet, és erre nagyon figyeltünk,
nagyon odafigyeltünk arra, hogy tényleg ilyen legyen. Nemrég azért rivaldafénybe került,
idézőjelben, tehát reflektorfénybe került Kapuvár, azzal a szomorú esettel, amikor a 30 éves
édesanya a két és fél éves kislányát megölte, aztán öngyilkos lett. Sajnos ilyenek történnek, de
úgy gondolom, hogy tényleg egyjó kommunikációval sikerült megoldani és sikerült eloszlatni
a kételyeket és az állampolgárokat megnyugtatni a lehetö leggyorsabb és legrövidebb időn
belül. Volt azért egy-két-három olyan óra, amíg pontosan mi sem tudtuk azt, hogy mi történt,
tehát mindent össze kellett rakni, tehát tényleg egy dominóból fel kellett építeni az egész
helyszínt, úgyhogy pontosan rekonstruálni tudjuk azt, hogy mi történt. Köszönöm szépen a
köszönetet és a támogatást.
Alelnök úr, betörésekkel kapcsolatosan, ha van bent riasztó, ami akár csendes, akár hangos, és
ezt észreveszi az elkövetö, azok a betörések általában kísérleti szakban maradnak, tehát nem
kockáztat. Ennyit segít. Tehát megpróbálja. Ha már kívülről lehet látni, hogy van riasztó, akkor
lehet, hogy megpróbálja. De egy a lényeg, és egy szekszárdi ember révén, ahol 4500 tanya van
a város körül, ahol szölötermesztéssel, borkészítéssel foglalkoznak, és a szekszárdi embemek
a legfontosabb vagyona a tanya, a bor, meg az eszközök, és hát ugye a tanya betörések ott se
kerülték el. Mindig akkor is azt mondtam, már nyomozóként is, bűnügyi osztályvezetöként is,
hogy minél több a védelmi eszköz, aimál kisebb az esély, hogy betörjenek. Amit lehet, azt
próbáljuk meg. Tehát egy leengedett redőny nagyon sokat ér mondjuk egy teraszajtónál, mert
nem áll neki, mert az akkor ott hangos, látványos, és feltűnést keltő.
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Vezető baleseti okok, balesetek, ezek általában, ami a legtöbb, ami a legsúlyosabb kimenetelű,
az az autópályán történik. Éppen tegnap gondolkodtam rajta, most a nevelt fiam éppen most 2
napja kapottjogosítványt, most vizsgázott, hogy milyen intelmeket fogok neki mondani, hogy
autópályán, mondjuk, ha megáll a forgalom, akkor hogy álljon meg, hogy készüljön, hogy
nézze a tükröt, mert ha az ember áll ott, mert mondjuk meg kell vámi, mert olyan a forgalmi
szituáció, és hátulról nagy sebességgeljön egy kamion, akkor az egy kicsit növeli az esélyét a
balesetnek. Én egyszer mondtam egyik kollégámnak, hogy ha minden kamionban kötelezö
lenne a tempomat, az adaptív tempomat, akkor lényegesen kevesebb lenne az ilyen típusú
baleset.
Mobiltelefon hasmálat, én egyébként azt tapasztalom, hogy csökken. Nagyon sokat
szankcionálnak a kollégáim, ott nincs elnézés. Ha valaki mobiltelefont tart a kezébe, az egy fix,
bírságos közigazgatási kategória, ott nincs mérlegelési lehetőség. Ott megvan az, hogy mennyi
lakott területen belül, megvan az, hogy mennyi lakott területen kívül, ha észleli a rendör és
tapasztalja. Nagyon sok a modem autó, ezért sok a kihangosító már. Tehát én azt gondolom,
hogy elértünk ott is társadalmilag egy olyan szintet, hogy talán minél kevesebben használják.
És rajönnek az emberek, hogy nem az a lényeg, hogy ne lássa meg a rendőr, hanem az a lényeg,
hogy ne szenvedjünk balesetet. Ezt kell tudatilag, ha ezt sikerül elémünk, akkor kevesebben
lesznek.
Trafiboxok, azért elég friss még ez, tehát a mérésekhez viszonyítva friss még maga ennek a
megjelenése. Gyakorlatilag, amit mi kérünk, hogy az önkormányzat magát a boxot, meg a
táplálást intézze el. A mi eszközünk az olyan helyekre van a telepítö előzetes egyeztetés
alapján, ami net-alapon tud csatlakozni a mi eszközünkon, és a net-alapon tudja továbbítani
azokat az adatokat, amiket mér. Úgyhogy ez fontos. És akkor mondanék még valamit, a
bokszok is rengeteget émek. Tehát, hogyha nincsen neki táplálása, de kint van az, hogy a
sebességmérés, ez is rengeteget, rengetegetjelent. Mondhatnám ugyanazt a hatást elémi, mint
a valóságos. Ez egy jó ötlet egyébként a két irányú ablak. Mezőörsön ezt úgy oldották meg,
hogy itt van, ott van egy. Itt is van, meg ott is van, mind a két helyen. Láttam már egyenesen
két írányút is, és tényleg az ide is, oda is mér, tehát itt is van veszélyeztetettség, ott is, de a
tapasztalat az, hogy amennyiben jelez a rendszer a sofömek, hogy sebességmérés, teljesen
mindegy, hogy men-e mér, akkor is visszaveszi a sebességet. Köszönöm szépen.

NémethZoItán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen. Szerintem hasznosak voltak a kérdések, mert mindenre kiterjedően kaptunk
válaszokat. Úgyhogy tényleg én is nem foglalnám össze még egyszer, de tényleg mindannyiunk
érdeke, hogy a rendőrség jó munkát végezzen és jó munkát tudjon végezni, hiszen az a
társadalmi kérdések között, hogy az emberek biztonságban érezzék magukat, az egyik
legfontosabb, vagy a legösibb vágya az embemek, hogy biztonságban lehessen. Nagyon fontos
ez, és éppen ezért nagyon köszönöm a közgyűlés nevében is azokat az eröfeszítéseket, amikkel
itt az év 365 napján végzitek a munkát, és tényleg szeretnénk, hogyha majd a köszönetünket a
munkatársaknak és kollégáknak is tovább lehetne adni. Tehát, hogy tényleg érezzék ők is azt a
szeretetet a részünkről, ami megvan, és ne csak a rendömapokon, amikor a polgármesterek
adják a közvetlen elismerést, tehát tényleg ezt komolyan gondoljuk. Es ráadásul egyre
veszélyesebb szakmáról van szó. Amikor kiszednek az autóból egy embercsempészt, akkor ott
sose lehet tudni, hogy mi lesz a következménye. Tehát ez sem olyan már, a rendöri szakma sem
olyan, mint húsz évvel ezelőtt, ahogy nyilván sok minden is változik. Tehát azért ez, amikor az
ember akár az élete árán is megvédik, szóval azért ez egy nagyon súlyos szó, amit akkor érez
át az ember, amikor látja, hogy milyen helyzetekbe tudnak keveredni a rendőr kollégák,
úgyhogy minden elismerésem. Nagyon szépen köszönjük a tájékoztatást, jó munkát kívánok.
Még szavazunk egyet a beszámoló elfogadásáról, és akkor utadra engedünk, és bízunk abban,
hogy az idei év is jól fog teljesülni, és akkor a jövő évi beszámolóban majd jobb számok
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szerepelnek, kivéve a kapuvári, ami már egy kicsit elrontotta ajövő évet, de remélem, hogy a
jövö évi beszámolókban isjó statisztikai adatok, és ez alapjánjó helyzetet lehet majd integrálni.
Köszönöm. És akkor kérem, hogy szavazzunk a beszámoló elfogadásáról.

A közgyűlés 15 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

18/2024. 1. 14. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
Vármegyei Rendőr-főkapitányság 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: 2024. június 14.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont
Beszámoló a G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata ta sá ával működő
szervezetek tevékenvsé éről fRába-Duna-Vá ETT N u at-Pannon Non rofit Kft. ..
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Kérdezem a képviselötestület tagjait, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel. Amennyiben
nincs, akkor kérem, hogy szavazzunk a határozatijavaslatról.

A közgyulés 15 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

19/2024. VI.14. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a vármegye
önkormányzata résztulajdonában lévő

1. Rába-Duna-Vág Korlátolt Felelősségű Európai Területi Társulás 2023. évi
működéséről készített beszámolót az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja;

2. Nyugat-Pannon Nonprofit Kft. 2023. évi működéséről készített beszámolót az
előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő: 2024. június 14.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

3. na irendi ont
Az A rárminisztérium 2024. évi

ű'tésének né szerűsítésének
támo atására.

Előadő: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

ál ázati felhívása a nemzeti értékek és hun arikumok
me ismertetésének me őrzésének és ondozásának

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Dr. Petö Péter alelnök úr, mint előterjesztö kíván kiegészítést tenni.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Tisztelt Közgyűlés! Minden évben hozunk egy ilyet, most azért is hosszabb, mert maga a
pályázat is hosszabb. Aztán meglátjuk, hogy a ténylegesen elnyert forrás milyen lesz belőle, de
van benne több örömteli esemény. Egyrészt az, hogy képviselőtársaim egy része még
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emlékszik, hogy a Covid előtt szerveztünk megyei Hungarikum versenyeket a megyében több
ponton, és nagyjából a Covid vetett véget ennek a folyamatnak. Találtunk új szakmai
partnereket a Nemzeti Művelödési Intézettel, meg a Kisalföldi Népművészek Egyesületével, és
újra nekifütunk a Hungarikum Vetélkedő sorozatnak. Az első forduló a késő ősszel, a megyei
döntő még reményeink szerintjanuár végén lesz, akkor van egy két hét picit nyugodalmasabb
idöszak, akkor lebonyolítanák a megyei döntőt, és akkor mennének a gyerekek az országos
döntöre.
A másik örömteli annak, akit érdekelne a hungarikum kérdéskör, hogy végre a nemzetí
értékekhez készül egy online regisztráció, egy komplett regiszterek, és az Agrárminisztérium
ad támogatást ahhoz, hogy egyrészt a megyei értékek fel legyenek töltve alulról ebbe a
rendszerbe, másrészt pedig segítséget nyújtsunk ahhoz, hogy a települési értéktárak - számos,
vagy több mint 80 van a megyében - szintén fel tudják tölteni a helyi értékeiket. Tehát
gyakorlatilag támogatni fogják egy polgámak a bérét egy féléves időtartamban, hogy ez a
rendszer meg tudjon valósulni. Maga a program már létezik, és a betanítás majd a nyár végén
valószínűleg el is indul rá.
Három célterület van, a hannadik pedig hagyományosan a megyei nemzetiségi nap es megyei
értéknapnak a rendezvénysorozata, amit valamikor reményeink szerint szeptemberben
szeretnénk megszervezni, amennyiben addig az érvényes döntés megszuletik. Az első kettőben
egy nagyon jelentös összeg ahhoz képest, hiszen leírtuk, hogy több mint 8 millió forintra
pályáztunk, míg az utolsó az egy versenyző pályázat a megyei nemzetiségi napért, amennyiben
nem nyeménk elég forrást hozzá, van egy ígéretünk a Nemzeti Művelődési Intézettől.
Munkával együtt beszálltak, de most költséggel is beszállnak. Aki már volt a rendezvényünkön,
tudja, hogy egy viszonylag nagy volumenű, színes rendezvényt szeretnénk legalább olyan
minőségben megvalósítani, mint ahogy. Említettük, hogy utoljára Sopron térségében volt. Most
ugye a nemzetiségek két tömbben vannak a megyében, most arra van a legnagyobb
vaÍószínűség, hogy valahol Mosonmagyaróvár térsegében lesz majd a következő ilyen
nemzetiségi nap. Köszönöm. Ez álomcélterület volt. És ezt online benyújtottuk, csak nyilván
bekerült a közgyűlés elé az aláírás.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen az alelnök úr kiegészítését az előterjesztésről. További hozzászólási igényt
nem látok, úgyhogy akkor kérem, hogy szavazzunk a határozati javaslatról.

A közgyűlés 15 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

20/2024. VL14. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja az
Agrárminisztérium által meghirdetett, a nemzeti értékek és hungarikumok gyűjtésének,
népszerűsítésének, megismertetésének, megőrzésének és gondozásának támogatására
szoló 2024. évi pályázataink benyújtását. A pályázatok kiírása szerint az elnyert
támogatások vissza nem térítendők, 100%-os támogatási intenzitásúak.

Határidő: 2024. június 14.
Felelős: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

4. na irendi ont
A 2024. évi várme ei kitüntető cím és kitüntető dí'ak odaítélése.
Előadő: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke
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Zárt ülés

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Mivel zárt ülésen hoztuk a döntést, ki kell, hogy hirdessem, hogy a Péterffy Sándor-díjat Varga
Józsefés Dr. Horváth Mária nyugalmazott egyetemi docens, dr. Batthyány Strattmann László-
díjat Radványi Zoltánné, Mosonmagyaróvári Egyesített Bölcsödék intézményvezetöjének
adományozza, és új pályázatot, új felhívást jelentetünk meg, július 15-i határidövel lehet a
jelöléseket megtenni a vármegye díszpolgára Kék Szalag kitüntetö címre, a Kormos István-
díjra, illetve a Meller Ignác-díjra.

5. na irendi ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáról és tá'ékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.
Előadó: Németh Zoltán aköz űlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselötársaimat, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel, nem látok ilyet,
akkor kérem, hogy szavazzunk.

A közgyűlés 15 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

24/2024. 1. 14. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 9/2024. (IV. 19. ),
10/2024. (IV. 19. ), 11/2024. (IV. 19. ), 12/2024. (IV. 19. ) és a 15/2024. (IV. 19. ) határozat
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, az átruházott hatáskörben hozott döntésekről
szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: 2024. június 14.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Interpelláció, kérdés az szmsz-ben megjelölt határidőig nem érkezett.

7. na irendi
Esyebek.

ont

NémethZoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy van-e valakinek tájékoztatnivalója a testület felé. Nem
látok ilyen bejelentkezést. Itt azt beszéltük előzetesen, hogy a közgyűlés most nem a harmadik
pénteken ülésezne, ahogy szoktunk, hanem várhatóan szeptember 6-án annak érdekében, hogy
a kitüntetö címekről még tudjunk döntést hozni. Ha csak addig nem történik valami, amikor
rendkívüli ülésen kell esetleg ezt megtenni valamilyen területfejlesztési kérdésben,
remélhetőleg ilyen nem lesz a nyár folyamán. Jó, akkor nagyon szépen köszönöm az aktív
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részvételt, és akkor jó pihenést kívánok a nyári időszakra a közgyűlés tekintetében, és akkor
találkozunk várhatóan szeptember 6-án. Köszönöm szépen.

G y ő r, 2024. június 21.
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